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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

ҚАЗІР ҚАЗАҚСТАН ТЕМІР ЖОЛЫНДА 
ҰЗЫНҚҰРАМДЫ КОНТЕЙНЕРЛІК ҚҰРАМДАР 
ҚОЗҒАЛЫСЫ ЖАНДАНУДА. БҮГІН БІЗ СОЛ 
ҰЗЫНҚҰРАМДЫ ПОЙЫЗДАР СЫЙМАЙ ҚАЛМАС 
ҮШІН 800 МЕТРЛІК КЕРКЕЛМЕС СТАНЦИЯСЫ-
НЫҢ ЖОЛЫН 1650 МЕТРГЕ ДЕЙІН ҰЗАРТЫП 
ЖАТЫРМЫЗ.  БҰЛ ҚЫЗЫЛОРДАДА БІРІНШІ 
РЕТ САЛЫНУДА ЖӘНЕ ОЛ СТАНЦИЯ  ЖОЛЫНА 
ПОЙЫЗДАР ҚАРАМА-ҚАРСЫ КЕЛІП,  КЕДЕРГІ 
КЕЛТІРМЕС  ҮШІН ҚАЖЕТ ЖОБА

Ибрагим БАСЫҚАРАЕВ,
Қызылорда магистральдық желі 

бөлімшесінің директоры:

Совещание

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ
АЙ САЙЫН АРҚАЛЫҚ  – ШҰБАРКӨЛ 
ТЕМІРЖОЛ ЖЕЛІСІМЕН ҚАРАҒАНДЫ 
ӨҢІРІНЕН ӘЛЕУМЕТТІК ЖҮК ТИЕЛГЕН 

ВАГОН ЖӨНЕЛТІЛУДЕ. 

ОСЫ ЖЫЛДЫҢ СОҢЫНА ДЕЙІН ҰЛТТЫҚ 
СТАНДАРТ ТАЛАПТАРЫНА

ВОКЗАЛДЫ СӘЙКЕСТЕНДІРУ 
КӨЗДЕЛІП ОТЫР.

АҚТӨБЕ РЕЛЬС-АРҚАЛЫҚ 
ЗАУЫТЫ ЖЫЛЫНА 

ТОННА ӨНІМ БЕРЕДІ.
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В первом полугодии 2021 года в АО «НК 
«ҚТЖ» внедрено 344 рацпредложения 
железнодорожников. Экономический 
эффект от примененных в производстве 
новаторских идей достиг порядка 11 
миллионов тенге. 

– В компании уделяется большое вни-
мание развитию рационализаторской 
и изобретательской деятельности. Она 
является залогом эффективной работы и 
важнейшим средством повышения при-
быльности производства, – отметил дирек-
тор Технического центра АО «НК «ҚТЖ» 
Азамат Жангельды. – Для поддержания 
творческой активности среди работников 
ежегодно проводятся конкурсы на лучшее 
техническое решение. Самые активные 
рационализаторы награждаются нагрудным 
знаком «Үздік рационализатор».

За шесть месяцев текущего года свои 
рацпредложения подали 345 работников 
АО «НК «ҚТЖ». Из 396 представленных 
идей по улучшению условий труда, повы-
шению безопасности движения, экономии 
топливных ресурсов и совершенствованию 
технологических процессов внедрено 344. 
Изобретателям выплачены авторские 
вознаграждения за внедренные новые 
технические решения.

Роман ЛЮБИМОВ, Нур-Султан

Итоговая встреча экспертной группы 
по подготовке предложений к заседа-
ниям Межведомственной комиссии по 
вопросам экономической безопасности 
Совета безопасности РК в направлении 
транспортно-транзитной безопасно-
сти прошла на платформе Zoom под 
председательством секретаря Совета 
безопасности РК Асета Исекешева.

Председатель правления АО «НК 
«Актауский морской торговый порт» 

Абай Турикпенбаев в своем выступле-
нии рассказал о текущем состоянии 
водного транспорта страны, а также 
существующих на сегодняшний день 
проблемных вопросах, влияющих на 
развитие казахстанских портов и оте-
чественного торгового флота.

Так, по его мнению, для увеличения 
доли Казахстана на каспийском рын-
ке, с учетом выстраивания принципа 
«Свой груз – свой порт – свой флот», 
необходимы меры государственной 
поддержки как в части исключения 
административных барьеров и содей-

ствия в вопросах контейнеризации 
перспективных грузов, так и в виде 
бюджетного кредитования для при-
обретения новых торговых судов и 
комплектования плавательного состава 
национальными кадрами.

Стоит отметить, что порт Актау 
включен в государственную программу 
«Нұрлы жол», также является звеном 
проекта «Новый Шелковый путь» и 
участником ТМТМ. Морская гавань 
сегодня диверсифицирует направления 
деятельности, развивая транзитные 
перевозки, включая контейнерные.

ДОКАЗАННАЯ 
ЭФФЕКТИВНОСТЬ

НЕОБХОДИМА ГОСПОДДЕРЖКА
Вопросы господдержки для увеличения доли Казахстана на каспий-
ском рынке обсудили в порту Актау в ходе онлайн-заседания по 
транспортно-транзитной безопасности. 

МЫҢ

ВСЕ ВОПРОСЫ ПО УГЛЮ ДОЛЖНЫ БЫТЬ СНЯТЫ. СО СТОРОНЫ АО «НК «ҚТЖ» 
ПРИНИМАЮТСЯ МЕРЫ ПО СВОЕВРЕМЕННОМУ ОБЕСПЕЧЕНИЮ ПОДВИЖНОГО 
СОСТАВА. ДЛЯ ПЕРЕВОЗКИ ТВЕРДОГО ТОПЛИВА – ПРИОРИТЕТНАЯ ПОДАЧА 
ВАГОНОВ.

Оралхан КУЛАКОВ,
и. о. заместителя председателя правления АО «НК «ҚТЖ» по грузовому движению

Жыл басынан бері жүріп келе жатқан 
пойыздардың алдына мал шығуына 
байланысты шұғыл тежеу қолданған 
830 оқиға тіркелді. 440 жағдайда локо-
мотив бригадалары төрт түлікті  басуға 
жол бермеді.

«ҚТЖ» ҰК» АҚ Қозғалыс қауіпсіздігі 
департаментінің директоры Марат Шә-
кенов, мал иелері жолаушылар мен жүк 
пойыздары жүретін теміржол маңында 
төрт түлігін жаю арқылы темір жолдың 
қауіптілігі жоғары аймақ екенін ескермей, 
қауіпсіздік ережелерін өрескел бұзып 
отырғанын айтады. Салдарынан  қозғалыс 
қауіпсіздігіне тікелей қауіп төнуде. 

Әрине, теміржолшылар пойыздардың 
қозғалыс қауіпсіздігін сақтау бағытында 
тұрақты жұмыс жүргізіп келеді. Мәсе-
лен, қауіптілік ықтималдығы жоғары 
учаскелер бойына қоршаулар орнатып, 
тұрғындарға түсіндірулер жұмыстары 
жүргізілуде, сондай-ақ, әкімдік, құқық 
қорғау органдарының өкілдерін және өзге 
де мүдделі тараптарды шақыра отырып, 
«дөңгелек үстелдер» өткізілуде және бұл 
келеңсіздікпен күресуде бірлесе күш 
біріктіріп, проблемаларды оңтайлы шешу 
жолдары қарастырылуда.

 Жыл сайын жол бойына 800-1000 км 
малдан қорғайтын қоршаулар орнаты-
лады. Биылдың өзінде теміржолшылар 
жол маңайына орналасқан 47 мыңнан 
астам елді мекен тұрғындарына теміржол 
бойына мал жаю қауіптілігін ескертіп, 
ережемен таныстырған.  Десе де,  бұл 
шаралар жеткіліксіз болып отыр. 

 ҚТЖ мамандары жол бойында қара-
усыз жайылған мал үшін айыппұл салу                      
қарастырылғанын, сонымен қатар, мал 
иелері пойыздар қозғалысына кедергі 
келтіргені және жылжымалы құрамға 
зиян келтіргені үшін жауапкершілікке 
тартылуы мүмкін екенін еске салады.

Ислам ТАЛҒАТ

Цифрлық трансформацияның                          
маңызды жобаларының бірі «Ақпа-
раттық қауіпсіздіктің жаңа моделін 
енгізу» аясында өткен онлайн семинарда 
жоба жетекшісі Орынбасар Жүнісов 
күн сайын кез келген компания ақпа-
раттық қауіпсіздікке төнген қатерге 
тап болып отырғанын атап өтті. 

«2017 жылдың 12 мамырында әлемде 
ауқымды кибершабуыл болды. Хакер-
лер WannaCry вирус-бопсалаушысын 
пайдалана отырып, файлдарға кіруді 
бұғаттады және оларды құлыптан 
босату үшін ақша талап етті. Бопса-
лаудың құрбандары мемлекеттік 
мекемелер, ірі компаниялар, ғылым, 
медицина және қаржы саласы болды, 
бұл шабуыл ҚТЖ компаниясын да 
теріс айналып өтпеді (16 компью-
тер бұғатталды). Кибершабуылдың 
алғашқы төрт күнінде келтірілген 
шығын 1 миллиард доллардан асты», 
– деді баяндамашы. 

Ол киберқылмыс ауқымының 

қарқынды өсуін ескерте отырып, 
осы жолда  теміржол секторы шабуыл-
даушылар үшін қолайлы нысан болып 
отырғанын атап өтті. Мәселен, 2018 
жылы Дания теміржолында DDoS ша-
буылы DSB билет сату жүйесіне теріс 
әсерін тигізіп, жолаушылар теміржол 
билеттерін терминалдарда, онлайн 
қосымша арқылы ресми сайттан және 
станциялардағы кассалардан сатып 
алу мүмкіндігінен айырылған. DSB 
осы шабуылдың кесірінен 15 000 кли-
енттің зардап шеккенін анықтаған. 
2017 жылы Германияның Deutsche 
Bahn компаниясы WannaCry ви-
рус-бопсалаушысының құрбаны болса, 
кибершабуылдың келесі бір үлкен 
құрбанына Maersk көлік компаниясы 
айналған. Бар-жоғы 7 минут ішінде 
кибершабуылдан 49 мың ноутбук 
жойылып, 6200 сервердің жартысы 
істен шыққан, сондай-ақ, барлық сер-
вистер қолжетімсіз болыпты. Жалпы 
шығын 250-300 миллион долларды 
құраған. Бұдан шығатын қорытынды, 
теміржол саласына киберқылмыспен 
күресте жан-жақты тәсіл қажет,                                                                  

өйткені, кейбір техникалық шаралар, 
қорғау құралдары кибершабуылдарға 
қарсы тұра алмайды. Егер дамыған 
Еуропа елдерінің теміржолдары 
кибершабуылдарға осалдық таны-
тып жатса, цифрлық жүйелерді енді 
енгізіп жатқан Қазақстан темір жолы 
компаниясының халі нешік деген 
заңды сұрақ туындайды.   

«ҚТЖ – Қазақстандағы ең көп 
ұйымды компания, ел халқының 
шамамен 1%-і теміржол саласында 
жұмыс істейді, сәйкесінше зиянкестер 
тарапынан қауіп-қатердің болары 
да сөзсіз. Оның үстіне, қазір Ұлттық 
компания IPO-ға ауысып жатқан 
шақта, халықаралық хакерлердің 
біздің ұйымға қызығушылық таны-
татынын  ескеріп, әрқашан дайын 
отыруымыз керек», – дейді жоба 
жетекшісі Орынбасар Жүнісов. 

Осы ретте, 2017 жылы Үкімет қаулы-
сымен киберқауіпсіздік тұжырымда-
масы «Қазақстан киберқалқаны» қа-
былданғанын атар едік. 2019 жылдың 
мамыр айынан бастап «Ақпараттық 
қауіпсіздіктің (АҚ) жаңа моделін 

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

Кибершабуыл: 
ҚАУІПСІЗДІКТІҢ  ЖАҢА  МОДЕЛІ

Үстіміздегі жыл-
дың 31 тамызын-
да Корпоративтік 
қауіпсіздік депар-
таментінің ұй-
ымдастыруымен 
Қазақстанның Ки-
берқалқаны бағдар-
ламасын жүзеге 
асыру нәтижелері-
не арналған ақпа-
рат күні өтті.  

 

«PRO//Движение.Экспо» – крупней-
шее на пространстве 1520 мероприятие, 
объединяющее железнодорожников, ма-
шиностроителей и представителей транс-
портно-логистических компаний. 

В этом году выставка проходила уже в 
пятидесятый раз. За два дня прошло 25 
тематических «круглых столов», дискуссий 
и заседаний. Салон посетили около 7 тысяч 
человек. В целом в мероприятии приняли 
участие 154 компании из 25 стран, в том 
числе Казахстана. Главный инженер АО 
«НК «ҚТЖ» Батыр Котырев выступил в 

панельной дискуссии «Новые тренды 
международных транспортных коридоров: 
экология и цифровизация». Ключевыми 
вопросами деловой программы форума 
стало внедрение инновационных техно-
логий и новое экологическое мышление. 
К слову, Екибастузский железнодорожный 
кластер Railways Systems KZ выступил 
международным партнером салона. 

– Отрасль на пороге больших изменений: 
применение инновационных технологий, 
снижение влияния на окружающую сре-
ду будут определять в ближайшие годы                  
направления и нашей работы. Уже сейчас, 
как и многие наши партнеры и коллеги, мы 
внедряем ресурсосберегающие технологии, 

уменьшаем негативное воздействие на при-
роду за счет использования современного 
оборудования и автоматизации техноло-
гических процессов, – считает директор 
по развитию ТОО «Проммашкомплект» 
Сергей Павлингер. 

Генеральный директор Международного 
союза железных дорог (UIC) Франсуа Давенн 
отметил, что в ближайшие годы «зеленая 
повестка» будет преобладать во всем мире. 

– Уже сейчас железнодорожная отрасль яв-
ляется наиболее экологически дружелюбной. 
Но мы не должны останавливаться – нужно 
быстро реагировать на экологические вызовы 
и дальше развивать новые надежные техно-
логии на пространстве 1520, – заметил он.

ҚОЗҒАЛЫСҚА 
КЕДЕРГІ енгізу (қайта жүктеу)» – ҚТЖ-ның 

Цифрлық трансформациясының 
ауқымды жобасын іске асыру бастал-
ды. Жобаның мақсат-міндеттеріне 
келсек, біріншіден – АҚ-ны басқару 
мен қамтамасыз етудің жоғары бей-
імделгіш және тиімді жүйесін құру; 
екіншіден – «ҚТЖ» ҰК» АҚ компания-
лар тобының бұзылуға тұрақтылығын 
және тұрақты дамуын, үшіншіден 
– «ҚТЖ» ҰК» АҚ компаниялар тобы-
ның ақпараттық-коммуникациялық 
инфрақұрылымының АҚ қатерлерінен 
қорғалуын қамтамасыз ету болса, 
төртіншісі – АҚ-тің 6 негізгі процесін 
енгізу болып табылады.   

Ақпараттық қауіпсіздіктің (АҚ) 
жаңа моделін енгізу (қайта жүктеу) 
13.05.2019 – 10.09.2021 жылдар ара-
лығын қамтып, оның барысында, Ішкі 
нормативтік құжатты әзірлеу, желіні 
сегменттеу, Ақпараттық жүйенің бастапқы 
кодын талдау,  АЖ өмірлік циклін 
басқару (SDLC), Пайдаланушылар мен 
құрылғылардың аутентификациясы, 
Желілік қатынасты (NAC) басқару, 
Желілік трафикті (NTA) талдаушы, 
ИР қолжетімділігінің мониторингі, 
Zero Trust, DMZ қауіпсіздік деңгейін 
арттыру сияқты мейлінше маңызды 
шаралар жүзеге асырылған.   

 «Жоба іске қосылғаннан бастап 
біз күн сайын түрлі кедергілерге 
тап болдық. Алайда, іс-шараларды 
нақты жоспарлау және әртүрлі қарсы 
кедергілермен тұрақты жұмыс істеу 
нәтижесінде, жоба жоспардан 4 ай 
бұрын аяқталып жатыр. Біз компания 
қызметкерлеріне, негізгі пайдала-
нушыларға өзгерістердің қажеттілігін 
нақты мысалдармен түсіндіре отырып, 
тиімділігін көрсеттік. Жобаның сәтті 
аяқталуына себепші негізгі фактор 
ретінде тұрақты байланысты айтар 
едім. Түпкі мақсатқа жету үшін біз 
ADKAR & Agile халықаралық стан-
дарттарын, озық тәжірибелері мен 
әдістемелерін қолдандық», – деп 
түйіндеді маңызды жобаның Ақпа-
раттық қауіпсіздікті қамтамасыз 
етудегі ерекше рөлін егжей-тегжейлі 
баяндаған Орынбасар Жүнісов. 

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Нұр-Сұлтан

«PRO//ДВИЖЕНИЕ.ЭКСПО» – 
СОБЫТИЕ В ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНОЙ ОТРАСЛИ

В Москве завершился международный форум железнодорожной техники 
«PRO//Движение.Экспо». Его участниками в этом году, несмотря на панде-
мию, стали делегации из 25 стран, в том числе Казахстана.

На повестке дня международного салона 
были и другие вопросы, волнующие лидеров 
рынка. Так, в панельной дискуссии «Вопрос 
технологий. Сооружение верхнего стро-
ения пути: быстрее, надежнее, дешевле» 
принял участие заместитель генерального 
директора ТОО «ПРОММАШ.KZ» Арман 
Бубиканов. Он поделился с коллегами из 
разных стран опытом компании по сниже-
нию стоимости производства стрелочного 
перевода, повышению его жизненного 
цикла и применению новых материалов 
при производстве элементов пути. 

– Возможности для улучшения показателей 
не исчерпаны. Внедрение инновационных 
стрелочных переводов увеличит срок 
службы и значительно снизит затраты 
на текущее содержание пути, обеспечив 
проследование подвижного состава по 
станции без снижения скорости, установ-
ленной на перегоне, – отметил он.

Участники дискуссии пришли к выводу, 
что именно применение новых материалов и 
технологий позволит снизить стоимость созда-
ния и эксплуатации верхнего строения пути.

Айлин БАУРЖАН,
Нур-Султан

ФОРУМ
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ТОЛАСКЕЗ

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Қызылорда-Шиелі учаскесіндегі Керкелмес 
бекетінің 1-ші жолын ұзарту жұмысының 
алғашқы күнгі 4 сағаттық толаскезде жер төсемі 
дайындалып, ертеңгі он сағаттық толаскезде 
белгіленген уақытты тиімді пайдалана білген  
теміржолшылардың кәсіби іс-қимылы нәтиже-
сінде межеленген жұмыс толық мәреге жетті, 
пойыздар кестесінде кідіріс болмады.

Алдымен өткен толаскезде салынған жолды 
Шу машиналандырылған жол дистанциясынан 
көмекке келген «Унимат» жол техникасымен 
тегістеп, жолдың төсеміне салынған қиыршық 
тасты 70-80 мм дейін тығыздап, талапқа сай 
бабына келтірді. Қажет жерінде машинаның 
бункеріне жиналған қиыршық тасты төсеп, 
блокпен ұрғылап, шпал жиегін жауып шықты. 
Тіпті жол түйіспелері қозғалыс қауіпсіздігіне 
қауіп төндірмес үшін және технологиялық 
талапқа сай болуы үшін машинамен екі қай-
тара нығыздалып бақылау жасалды. 

– Қытайдан шығарылатын ұзынқұрамды 
немесе контейнерлік пойыздар батыс Еуропа 
мен Азия елдеріне еліміз арқылы қатынауда. 
Қазіргі таңда бұрын 34 шартты бірлікпен 
сапарға шығатын пойыздар құрамы 113-114 
шартты бірлікке дейін жеткізіліп, ұзынқұрам-
ды болып тасымалдануда. Бұл пойыздар 
стандартты вагондардан 1-1,5 есе ұзын 
болғандықтан бұған дейін тасымалданған 
пойыз құрамдары сыйған станция жолдары-

Түбек теміржолының Сай-                 
Өтес станциясы мен станцияға 
жақын маңдағы ауыл арасында 
қатынайтын тұрғындар енді 
теміржол үстімен еш алаңсыз, 
қауіп-қатерсіз, емін-еркін өте 
алады. 

Себебі, стан-
цияда теміржол 
үстімен жаяу жүр-
гінші көпірі салын-
ды. Жаңа нысан 
халық игілігіне 
таяуда берілмек. 
Бұл, әсіресе, осыған 
дейін шектеу ша-
раларына қара-
мастан жанын 
шүберекке түйсе 
де жолды қысқар-
ту үшін теміржол 
үстімен тіке кесіп 
өтетіндер үшін 
жақсы жаңалық 
болды. Енді олар да қауіпсіз, теміржолшылар да жолдан 
өткен-кеткенді торуылдап, қауіпсіздік үшін әркімге 
жеккөрінішті болмайды. 

Құрылысты Маңғыстау ауданы әкімінің тапсырысы 
бойынша «АқжолҚұрылыс» ЖШС жүргізді. Көпірдің 
жобасы «Қарақұдықмұнай» мұнай компаниясының 
әлеуметтік жобалары негізінде жүзеге асты. Көпір 
құрылысы шілде айында басталып, тамызда аяқтал-
ды. Қазір нысан тапсыруға дайындалуда, таяу күндері 
қолданысқа толықтай берілетін болады.

– Көпір алты жолдың үстінен, теміржол вокзалы мен 
вагондарға техникалық қызмет көрсету ғимаратының 
арасынан өтеді. Ол жерден негізінен Сай-Өтес станциясы 
мен Толыбай ауылы арасында қатынайтын тұрғындар 
өтетін. Ойын балалары да екі ортада көп жүреді. Жүк 
пойыздары станция жолдарында тұрған уақыттарда 
балалар соның астынан да өтіп кететін. Ертеректе пойыз 
қозғалып кетіп, қалың қардың кесірінен жолдан дер кезі 
өте алмай қалған екі бала мүгедек болып қалған еді. 
Сондықтан, жаяу жүргіншілер көпіріне бәріміз қуанып 
жатырмыз, – дейді Сай-Өтес станциясының басшысы 
Ерлан Нұрмолда. 

 Суретті түсірген автор

САЙ-ӨТЕСТЕ 
КӨПІР  САЛЫНДЫ

на олар сыймай қалып, қарсы келе жатқан 
пойыздарға кедергі келтіріп, пойыздардың 
«кептелісі», тіпті қозғалыс қауіпсіздігінің бұзылу 
ықтималдығы туындап, қауіпсіздіктің алдын 
алу үшін осындай жобалар іске асырылуда. 
Кеше 4 сағаттық, бүгін 10 сағаттық толаскез 
белгіленіп, жолшылар межелеген жұмысты 
сапалы атқарып шықты, – деді толаскез 
жұмыстарын қадағалап жүрген қауіпсіздік 
бөлімінің бастығы Бекжан Өтеулиев. 

Уақыты шектеулі толаскез кезінде әрбір 
минуттың қымбаттығын сезінген жолшылар 
расымен барын салды. Тіпті бес-алты жол-
шының бетон шпалды арнаулы арқанның 
көмегімен жылжытып, рельс астына төсеп 
жатқанын көзіміз шалды. Неге қолмен деген 
сауалымызға, мұндай тар жерде трактор, кран 

секілді арнаулы техниканың келіп жұмысқа 
жегілуі уақытты жоғалту, одан да осы тиімді 
тәсіл дұрыс деп шешкендерін жеткізді.  

Жігіттердің еңбегіне ерекше алғыс айтар 
едім, мұндай жобамен аймақтағы алғашқы 
тәжірибеміз ғой, –деді толаскезге бірден бір 
жауапты маман Абдулла Досымов. 

Жол дистанциясы кәсіподағының  төрайымы 
Ғалия Ноғайбаева жұмысшыларға түскі ас 
ұйымдастырып,  ыстық шәймен, бәлішпен 
сыйлады.  

   Қалпына келтіру пойызының ЕДК 300/2 
краны, текилаж вагоны, керек кезде рельсті кесіп-
тесіп, таситын, дәнекерлейтін әмбебап МПТ-1233 
машинасы, шағын механизация құралдарының 
да жолшыларға көмегі аз болған жоқ. 

Суретті түсірген автор

Оған себеп те жоқ емес. Бөлім-
шедегі көрсеткіштерге бірден-бір 
ықпал ететін шаралар негізінен 
вагон айналымына тікелей бай-
ланысты. Мәселен, өткен жар-
тыжылдықтың есебі бойынша жүк 
айналымының 107,1 пайызға артуы 
себепті учаскелік жылдамдықты 
2,69 км/сағ.-қа төмендету қажет 
болған. Бұл ретте белгіленген 
жылдамдық мөлшеріне біршама 
өзгертулер де енгізілді. 

Сонымен қатар, қазіргі уақытта 
бөлімше аумағындағы аралық 
станцияларда пойыздардың кідіріп 
қалу фактілері де тіркелуде. Де-
генмен бұл олқылықтың орнын 
қозғалыстағы сағат санының ар-
туы толтырып отыр. Дегенмен, 
өзге бөлімшелермен шектесетін 
Локоть, Дегелең, Жүзағаш стан-
цияларында «тастанды пойыздар» 

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Қазіргі таңда ахуал тұрақталып, 
бүлінген ғимараттар қалпына 
келтірілуде. Зардап шеккен ны-
сандардың қатарында әскери 
бөлімнен 300 метр қашықтықта 
жатқан теміржол да бар. Жарылыс 
кезінде пайда болған толқыннан 
және бетондардың ұшуынан Та-
раз-Луговое учаскесінің жұп және 
тақ жолдарына біршама зақым 
келген. Жарылыс орын алған 
уақыттан бастап ол жолдан өтетін 
жолаушылар мен жүк пойыздары 
тоқтатылған болатын. Өрт шыққан 
жерден 8-10 шақырым жерде ор-
наласқан Үшбұлақ станциясына 
Тараз қаласынан өрт сөндіру 
пойызы келген. Сондай-ақ, Шу 
станциясынан өрт сөндіру пойызы 
жіберілген.

Жамбыл жүк тасымалы бөлім-
шесінің директоры Үмітбек Рысбе-
ковтің сөзінше, 26 тамыз күні 

кеш бата орын алған он шақты 
жарылыстың салдарынан әскери 
бөлімнің тұсындағы теміржол 
біршама зақымданған. 

«Төтенше оқиға кезінде жолға 
бетондар түсіп, 4 шпалды ауыс- 
тыруға тура келді. Жарылыс 
толқынының салдарынан                                         
рельстердің байланыстары үзіліп, 
жол жарамсыз болып қалға н еді. 
Біздің теміржолшылар ақау орын 
алған тұсқа 27 тамыз күні таңғы 
8.00 шамасында жетіп, 11.10-да 
теміржолды толық жөндеп біт-
ті. Іле-шала екі жолға да электр 
энергиясын беріп, облыстық 
штабқа теміржолдың барлық 
инфрақұрылымы дайын екенді-
гін мәлімдедік», – деді Үмітбек 
Есмұратұлы.

Өңірдегі бас теміржолшының 
сөзіне қарағанда, төтенше оқиғадан 
соң көп ұзамай шойын жолдың 
бойында саперлер жұмыс істе-
ген. Олар қауіп туғызуы мүм-
кін аумақты тазартып, арнайы 

құрылғылармен жіті тексерген. 
Одан кейін теміржолшылардың 
өздері де мұқият бақылаған. 

«Жол жөндеу жұмыстарына 
жолшылар мен байланыс желісі 
қызметкерлері, электр қуатымен 
қамту мекемесінің маманда-
рынан жасақталған 35 адам жұ-
мылдырылды. Ал тоқтатылған 
пойыздардағы жолаушыларды 
20 шақты автобус қажетті межеге 
күні-түні тасымалдады. Жалпы 10 
мыңға жуық жолаушыны тиісті 
станцияларына жеткіздік», – деді 
Ү.Рысбеков. 

Жамбыл жүк тасымалы бөлім-
шесі басшысының орынбасары 
Дүйсен Сыдықовтың сөзінше, 
төтенше ахуалға байланысты 
жүк пойыздарымен бірге, 8 жо-
лаушылар пойызы тоқтатылған. 
Олардың ішінде 11 мыңға тарта 
жолаушы болған. 

«Біздің автобустарымыз Шым-
кент жақтан, Тараз станциясынан 
тоқтатылған пойыздардың жо-           

лаушыларын Ақшолақ станция- 
сына, Түрксіб, Шу станцияла-
рынан тоқтатылған пойыздардың 
жолаушыларын Шымкент жаққа 
тасымалдады. Оларды баратын 
бағыттарына қарай пойыздар-
дың уақыттарымен үйлестіру 
жұмыстары да қолға алынған. Ал 
жолаушылар сол билеттерімен 
сапарларын жалғастыра береді», 
– деді Д.Сыдықов. Ал жолаушылар 
тоқтатылған пойыздарға жол 
жүру құжаттарын қайтару бой-
ынша жүгінгенде билеттерінің 
ақшасы қайтарылды. Алайда, 
пойыздардың кешіккені үшін 
айыппұл төленген жоқ. 

Дүйсен Сыдықов облыстық штаб 
пен Жамбыл жүк тасымалы бөлім-
шесі басшылығының бірлескен 
шешімімен 27 тамыз күні кешкі 
сағат 19.00 шамасында жолаушы-
лар пойыздарының қозғалысы 
басталғанын жеткізді. Бүгінде 
пойыздар қозғалысы қалыпты, 
еш кедергі жоқ.   

ИНФРАҚҰРЫЛЫМ

ПОЙЫЗДАР  ҚОЗҒАЛЫСЫНА  КЕДЕРГІ  ЖОҚ   
Жамбыл облысының Байзақ ауданындағы әскери бөлімшеде 
өткен аптада алапат өрт шығып, соңы жойқын жарылысқа 
ұласқаны белгілі. Елімізді дүр сілкіндірген төтенше оқиғаның 
салдарынан 15 адамның қаза тапқаны туралы мәлімет тарады, 
100-ге жуық азамат зардап шекті. 150-ге тарта жеке тұрғын үйлер 
мен әлеуметтік, кәсіпкерлік нысандар бүлінген.

Асхат РАЙҚҰЛ,
Жамбыл облысы

АЙМАҚТАҒЫ  АЛҒАШҚЫ  ТӘЖІРИБЕ
Қызылорда магистральдық желі бөлімшесіне қарасты                                                    
Қызылорда жол дистанциясының жолшылары аймақта алғаш 
рет станциялық жолды 1650 метрге дейін ұзарту жұмысын екін-
ші күні, 10 сағаттық толаскезде сәтті аяқтады. 

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Керкелмес бекеті

ВАГОН  ӨНІМДІЛІГІ  АРТЫП ОТЫР 

Қандыағаш теміржол вокзалы 
маңында құқықбұзушылық пен 
қайғылы жағдайдың алдын алу 
мақсатында «Тоқтаңыз! Басып 
кету қаупі бар!» рейді өтті. 
Шараға вокзал қызметкерлері, 
Қандыағаш станциясының 
желілік полиция қызметкер-
лері және еріктілер қатысты. 

Қауіпсіздік рейді үш күн бойы өтті. Басты мақсат 
– вокзал аумағындағы қауіптің алдын алу, қоғамдық 
тыныштықты қамтамасыз етіп, түрлі бұзақылықты 
болдырмау. «Шара кезінде вокзал қызметкерлері 
желілік полиция қызметкерлерімен бірлесе күту залы 
мен перронды аралап, жолаушыларға қауіпсіздік ере-
жесі жазылған парақшаларды таратты, адамдардың 
теміржолды кесіп өтерде қауіпсіздік ережелерін сақтап 
жүруі ескертілді. Сонымен қатар елдегі пандемия 
жағдайына байланысты жолаушылардан бетперде тағу, 
арақашықтықты сақтау тәртібі талап етілді. Халыққа 
қызмет көрсету орны болғандықтан вокзал айналасы 
барынша қауіпсіз болуға тиіс», – дейді Қандыағаш 
вокзалының басшысы Жанна Иманова. 

«Тұрақты түрде жүргізілетін іс-шараларға қарамастан 
елімізде теміржол көлігін шұғыл тежеу, жылжымалы 
құрамның адамдар мен малды басып кету оқиғалары 
жалғасуда. Сол себепті азаматтар теміржол көлігі ай-
мағында қауіпсіздік ережелерін қатаң сақтап, өз өміріне 
және теміржол көлігіне қауіп тудырмау керектігін есте 
сақтағандары абзал. Теміржол – қауіпті, ол қателікті көтер-
мейді», – дейді Қандыағаш станциясы ЖПБ бастығының 
бірінші орынбасары Ержан Сырлыбаев. 

Қандыағаш вокзалында жолаушыларға арнап про-
филактикалық сұхбаттар да жүргізіліп, халықты темір 
жол объектілерінде қауіпсіздік шараларын сақтау мен 
қырағылықты көтеру және теріс қылық іс-әрекеттерді 
жасамауға шақырып, танымдық брошюралар үлестірілген.  

Суретті түсірген автор

ТЕМІРЖОЛ  ҚАТЕЛІКТІ 
КЕШІРМЕЙДІ

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Семей жүк тасымалы бөлімшесінде жүк ай-
налымы бойынша өндіріске тың шаралар 
енгізіліп жатыр. Соның ішінде ең бірінші 
кезекте жергілікті вагон шаруашылығына 
қатысты мәселелер күн тәртібіне қойылуда.

дамдық 44,15 км/сағ. болып отыр. 
Дегенмен қазіргі таңда бөлімше 
диспетчерлері негізгі күшті бос 
вагондарды дер кезінде жинап 
алуға, жүк пойыздарын жылдам 
құрастырып жолға шығаруға салуда. 
Бұл ретте станциялардағы кірме 
жолдардағы қозғалыс жиілігі де 
артқаны байқалады. 

Жалпы, аталмыш бағыттағы 
өткен жартыжылдықта орын 
алған жайттар аса алаңдаушылық 
туғыза қоймағанымен, семейлік 
теміржолшылар бұл тараптағы 
олқылықтардың орын алмауына 
күш салуда. 

Дегенмен, пойыздар қозғалысын-
да көп жайт көршілес бөлімшедегі 
әріптестерге де байланысты. Со-
нымен қатар, ережеге бағынбай-
тын, мамандар қызметінен тыс 
жататын факторлар да кедергі 
болуы бек мүмкін. Әйтсе де, бүгінде 
Шығыстағы қозғалысшылар мен 
вагон шаруашылығының маман-
дары таяу болашаққа оптимистік 
көзқараста. Соңғы жартыжылдық 
көрсеткіш бойынша діттеген межеге 
жететіндеріне толығымен сенімді. 
Оған мүмкіндік те, кәсіби қабілет 
те жеткілікті. Яғни, жүк айналы-
мын ширату жолындағы вагон 
өнімділігін арттыру, динамикалық 
жүктеме, жергілікті вагондарды 
өңдеу ісінде жоспарлар толық 
орындалып, жаңа көрсеткіштерге 
қол жеткізіледі деп күтілуде.

Суретті түсірген автор

қалыптастырмау және жылжымалы 
құрамдарды кестеден кешіктірмеу 
үшін бірқатар жаңашыл бағытта 
жұмыс жүргізудің қажеттілігі 
туындап отыр. Бұл орайда тран-
зиттік пойыздарды техникалық 
станцияларда бөгелтпей жөнелту 
біршама тиімділік әкеліп отыр. 
Себебі, қазіргі таңда көмір және 
астық тасымалының күрт арта 
бастауы бөлімше бойынша жүк 
айналымын толық реттеп үлге-
руді қажет етуде. Мәселен, өткен 
айларда Достық станциясына 
жөнелтілетін жүк пойыздарының 

уақытында қабылданбауы біршама 
қиындық тудырған болса, қазіргі 
таңда бұл мәселе біртіндеп шешімін 
тауып келеді. 

Бүгінде бөлімше бойынша вагон 
айналымы нақты жоспар аясында 
жүргізілуде. Өткен жартыжылдықта 
көршілес бөлімшелердің кейбір 
жылжымалы құрамдарды қабылда-
мауынан бірқатар келеңсіздіктер 
туындаған болса, бүгінде вагон 
паркіндегі қарбалас белгіленген 
межені толық орындалуға сеп 
болуда. 

Сонымен қатар,техникалық жыл-

РЕЙД

ИГІЛІК
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Работники Атбасарской дистанции пути (ПЧ-20)              
совместно с полицейскими   ЛУП на станции Нур-Султан 
провели подворовой обход поселка Тастак. Владельцев 
домашнего скота предупредили об административной 
ответственности за выпас скота в полосе отвода. За 
такие нарушения им грозит штраф в размере 5 МРП.

Железнодорожники привели примеры ранее допу-
щенных на территрии Ерейментауского района Акмо-
линской области экстренных торможений поездов в 
связи с выходом на пути безнадзорного скота. 

Для наглядности жителям станции Тастак раздали 
памятки и брошюры  «Железная дорога – зона повы-
шенной опасности». 

ПРЕДУПРЕДИТЬ 
НАРУШЕНИЯ

Жителям станции Тастак Акмо-
линского региона рассказали о 
правилах выпаса скота вблизи 
железнодорожного полотна. 

ПРОФИЛАКТИКА

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

Специалисты КЭЦ принима-
ют участие в эксплуатацион-
ных испытаниях технических 
средств железнодорожного 
транспорта, в проведении экс-
пертизы рационализаторских 
предложений, разработке на их 
основе технической документа-
ции и изготовлении образцов. 
КЭЦ изготавливает различные 
детали для ремонта грузовых 
и пассажирских вагонов на 
ТОР, а также инструменты, 
механизмы и приспособления 
для перемещения деталей, 
сборочных единиц внутри 
цехов на поточных линиях 

ПТО, ППВ, ПКТО, КП. 
Характерно и то, что про-

дукция данного предприя-
тия широко востребована на 

производстве. За 7 месяцев 
текущего года КЭЦ Алматы 
изготовил продукцию на сум-
му 69 миллионов 384 тысячи 

 КАЧЕСТВЕННЫЙ  ПРОДУКТ
Широкое поле деятельности предоставлено специалистам 
Конструкторско-экспериментального центра (КЭЦ Алма-
ты) в области рационализаторства, где все предложения 
являются экономически эффективными, а большинство 
из них призваны обеспечить безопасность движения, об-
легчить и улучшить условия труда.

тенге. Стоит отметить, что 
ассортимент продукции весьма 
разнообразен.  Это валик для 
крепления борта платфор-
мы, молоток контрольный 
осмотрщика вагонов, лом 
остроконечный, фиксаторы 
для люка зерновоза. Вложено 
много сил в разработку уни-
версального приспособления 
для заточки сверла, пресса 
для правки торцевых дверей 
и нижних люков вагонов, а 
также в создание установки 
для гидравлического испыта-
ния на прочность тормозных 
соединительных рукавов.

Только с начала года КЭЦ 
Алматы отправил готовую 
продукцию в эксплуатационные 
вагонные депо Кандыагаша, 
Екибастуза, Семея, Оскемена, 
Нур-Султана и Балхаша. 

– У нашего предприятия есть 
все предпосылки для плодотвор-
ного развития, а изготовлен-
ная нами продукция является 
безопасной и качественной, 
– отмечает начальник Конструк-
торско-экспериментального 
центра Мурат Оспанов. 

Фото автора

Главный инженер станции 
Оскемен-1 Серик Ахметжанов 
рассказал, что месячник прово-
дился по всем железнодорожным 
станциям республики. 

– Прежде всего, составитель 
поездов является руководителем 
при производстве маневровой 
работы как на станции, так и на 
подъездных путях.  Он, в свою 
очередь, должен давать четкие 
указания машинисту маневро-
вого локомотива по переносной 
радиостанции, – сообщил Серик 
Ахметжанов. – При подаче ваго-
нов составитель поездов должен 

находиться на первом, головном 
вагоне, с правой стороны, чтобы 
его видел машинист локомотива. 
Если он потерял обзор, то должен 
об этом сообщить. Таким образом, 

мы проводили разъяснительную 
работу с составителями поездов 
при нахождении на головном 
вагоне.

Перед началом месячника по 
станции Оскемен-1 был составлен 

план мероприятий, развешаны 
аншлаги на рабочих местах в 
Оскеменском эксплуатационном 
вагонном депо, Оскеменском 
эксплуатационном локомотив-

ном депо с информацией о его 
проведении. Руководство стан-
ции провело инструктажи со 
своими работниками, детально 
рассмотрев причины всех слу-
чаев допущенных нарушений 

ЗАВЕРШИЛИ  МЕСЯЧНИК
На станции Оскемен-1 подошел к концу месяч-
ник «Маневровая работа на станции», который 
проводился со 2 августа по 2 сентября текущего 
года. Его основная цель – разъяснительная работа 
среди причастных работников для повышения 
уровня безопасности движения вагонов и охраны 
труда при производстве маневровых работ. 

при производстве маневровых 
работ и передвижении с начала 
2021 года, а также инструктажи 
по знанию приказа «О порядке 
ведения переговоров между ДСП 
и машинистами поездного, ма-
неврового локомотива и МВПС», 
Инструкции о порядке учета, 
хранения, маркировки, исполь-
зования тормозных башмаков и 
устройств для закрепления ваго-
нов, Инструкции по движению 
поездов и маневровой работе на 
железнодорожном транспорте РК. 

– На станциях, где проводятся 
маневровые работы, руководство 
станции Оскемен-1, участковые 
ревизоры безопасности, пред-
ставители локомотивного депо 
организовали   внеплановые 
скрытые проверки качества про-
ведения маневровых работ, про-
слушивание ведения регламента 
переговоров между машинистами 
локомотивов и составителями 
поездов, – продолжил Серик 
Ахметжанов. –  У нас разработан 
регламент ведения переговоров, и 
работники должны его соблюдать. 

Все запланированные меро-
приятия на станции Оскемен-1 
выполнили. 

Ольга УШАКОВА,
Оскемен-1

Рейд проходил в нечетной горловине станции 
Уральск под деповским мостом и на перегоне Уральск 
– Жилаево, на самом травмоопасном участке меж-
ду охраняемыми железнодорожными переездами 
1292 и 1295 км, где происходит наибольшее число 
экстренных торможений из-за стихийного перехода 
людей через железнодорожные пути. 

– Установлены предупреждающие знаки, над-
писи и аншлаги, ведется звуковое оповещение с 
напоминанием правил безопасности на железной 
дороге, проводятся рейды и беседы с жителями жи-
лых массивов, прилегающих к железной дороге. За 
неполные 8 месяцев 2021 года допущено 8 случаев 
наезда на людей, тогда как за весь 2020 год – 7 случаев, 
хотя и это тревожные цифры. По всем инцидентам 
следствие вины машинистов локомотивов не уста-
новило, поскольку наезды происходили в результате 
грубейших нарушений правил безопасности самими 
пострадавшими, и квалифицировало их как несчаст-
ные случаи, – пояснили главные специалисты отдела 
контроля на транспорте РГУ «ИТК по ЗКО» Руслан 
Сакалов и Азамат Ермаханов.

По словам инженера-технолога станции Жилаево 
Ерлана Кужумова, для людей, проживающих вблизи 
железной дороги, сигналы тепловозов и характерный 
шум становятся привычным фоном, притупляется 
чувство опасности при переходе через железнодо-
рожные пути. 

– С 23 по 25 августа на территории Уральска ли-
нейным отделом полиции проведена акция «Стоп, 
наезд». Мы выносим предупреждение по ст. 559 
ч.5 КоАП РК во время рейдов, в случае повторного 
нарушения в течение года – штраф в размере трех 
МРП (8 751 тенге в 2021 году). С начала года выдали 
более 700 предупреждений гражданам, переходящим 
железнодорожные пути в неустановленных местах, 
в ходе данного рейда выдано более 20 предупреж-
дений, вручено около 50 памяток, подготовленных 
Уральским филиалом Актобинского отделения ГП, 
– отметил первый заместитель начальника ЛОП по 
станции Уральск, майор полиции Жандос Исабеков.

К сожалению, участникам рейда пришлось                                       
столкнуться и с агрессивным поведением некоторых 
нарушителей, хотя в большинстве случаев обещали 
«больше так не делать». И все сетовали на отсутствие 
пешеходных переходов на перегоне Уральск – Жила-
ево. Безусловно, установка бетонных ограждений 
на проблемных участках и устройство надземных 
пешеходных переходов поможет решить эту проблему.

Фото автора

БЕРЕГИТЕ  СЕБЯ  И 
СВОИХ  БЛИЗКИХ

В ходе рейда по недопущению 
несчастных случаев на же-
лезнодорожном транспорте 
гражданам выдано более 20 
письменных предупреждений 
и около 50 памяток «Железная 
дорога – зона повышенной 
опасности».

Анна ПАНИЩЕВА,
Уральск

Забота о своих работниках здесь всегда 
на первом месте. Ведь от того, в каких 
условиях трудится железнодорожник, на-
прямую зависит его производительность 
и эффективность. 

По словам главного инженера фили-
ала ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
– «Костанайское отделение ГП» Азамата 
Ибраева, комнаты или дома отдыха для 
локомотивных бригад сегодня полностью 

оснащены всем необходимым и имеются на 
таких ключевых станциях Костанайского 
региона, как Кушмурун, Аркалык, Тобол, 
Есиль, Арка, Костанай. В домах отдыха 
есть тренажеры, массажные кабинеты и 
другое, и всем этим железнодорожники 
пользуются абсолютно бесплатно. Здесь 
работники могут расслабиться после тяжелой 
рабочей смены, отдохнуть и набраться сил 
для нового рабочего дня. Помимо этого, 
сотрудникам компании поставляются в 
установленные сроки и в полном объеме 
спецодежда и спецобувь. 

– В нашем отделении делается все необ-
ходимое, чтобы максимально обеспечить 
условия для труда и необходимый ком-
форт для работников, – говорит Азамат                            
Ибраев. – Мы всегда держим на контроле 
эти вопросы, регулярно проводим встречи 
с железнодорожниками, где интересуемся 
их заботами, нуждами и, если таковые 
имеются, немедленно их решаем. 

Фото автора

В автоматизированной системе управле-
ния «Договорная и коммерческая работа» 
(АСУ ДКР) количество зарегистрированных 
грузоотправителей, грузополучателей и 
экспедиторских организаций выросло на 5 
тысяч. Таким образом, в системе, к которой 
подключены все станции страны, уже зареги-
стрировано свыше 68 тысяч пользователей. 

Система внедрена в рамках программы 
Цифровой трансформации, направленной 
на повышение прозрачности всех этапов 
перевозочного процесса. Она позволяет 
грузоотправителям оформлять перевозочные 

документы, электронные накладные, заявки 
на перевозку и вводить корректировки в 
документы в режиме «онлайн», не посещая 
станцию. Таким образом, исключены чело-
веческий фактор и бюрократические проце-
дуры. В АСУ ДКР  можно подать электронную 
заявку на переадресовку вагонов.

Также система предварительно информирует 
таможенные органы о товарах, ввозимых же-
лезнодорожным транспортом на территорию 
ЕАЭС через межгосударственные стыковые 
пункты Достык, Алтынколь, Сарыагаш, порт 
Актау, порт Курык, Болашак, Каракалпакстан. 
Это упрощает для клиентов железной дороги 
процедуру таможенного оформления. 

Фото Александра ЖАБЧУКА

ПЛОДЫ  ЦИФРОВИЗАЦИИ
Цифровизация на железной дороге с 
каждым годом набирает обороты. Так, 
количество пользователей автоматизи-
рованной системой управления желез-
нодорожными перевозками достигло 
68 тысяч.

Асель ШАЙХЫНОВА,
Нур-Султан

НА СТАНЦИЯХ РУКОВОДСТВО ОРГАНИЗОВАЛО   
ВНЕПЛАНОВЫЕ СКРЫТЫЕ ПРОВЕРКИ КАЧЕСТВА 
ПРОВЕДЕНИЯ МАНЕВРОВЫХ РАБОТ, ПРОСЛУШИ-
ВАНИЕ ВЕДЕНИЯ РЕГЛАМЕНТА ПЕРЕГОВОРОВ 
МЕЖДУ МАШИНИСТАМИ ЛОКОМОТИВОВ И СОСТА-
ВИТЕЛЯМИ ПОЕЗДОВ.

УСЛОВИЯ  ДЛЯ  ПРОИЗВОДИТЕЛЬНОСТИ
В Костанайском отделении грузовых 
перевозок ключевое внимание уделя-
ется  улучшению условий труда. 

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Центральный Совет «Казпрофтранс» и Совет фи-
лиала «Астана» выражают глубокие соболезнования                        
заместителю председателя филиала «Астана» Джумаеву 
Абиюру Опановичу по поводу кончины 

сестры Розы

ТЕХНОЛОГИИ

БЕЗОПАСНОСТЬ

ОХРАНА ТРУДА

РЕЙД

Рационализаторство

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы
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Қызылорда
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ВАКЦИНАЦИЯ

Ұлан ОРАЗ,
Нұр-Сұлтан

Светлана МОГАЙ,
Караганда

Акция

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Количество сотрудников АО «НК «ҚТЖ», вакцинированных 
от сovid-19, растет с каждым днем. Всего, по данным на 25 
августа, по всей стране от коронавируса обезопасили себя 
более 83 тысяч железнодорожников. Так, за последнюю неделю 
вакцинировались еще 1400 человек.

В целом по компании общий процент привитых первым 
компонентом составил 75,5%, вторым – 67,2%. 

Разъяснительная работа по вопросам вакцинации на железной 
дороге не прерывается ни на один день. Все больше работни-
ков магистрали активно прививаются сами и рассказывают о 
преимуществах единственной надежной защиты от сovid-19 
своим близким и родным.  

По компании в разрезе регионов вторую неделю в первой 
пятерке лидеров остаются Кокшетау, Уральск, Кызылорда, 
Шымкент и Тараз. При этом  в Кокшетау защитились от опас-
ного вируса уже 98,9% железнодорожников.

Напомним, в Казахстане на сегодня доступны три вида 
вакцины – казахстанская QazVac, Vero Cell китайского фарм- 
комплекса Sinopharm, российский «Спутник V». Каждый 
железнодорожник выбирает прививку по своему усмотрению. 

 

 На станции  Караганда-Сортировоч-
ная прошла акция «Соберем детей в 
школу».  Семьи железнодорожников, 
чьи дети отправились в первый  класс, 
получили от профсоюзного комитета 
материальную помощь для покупки 
школьных принадлежностей.  

Таким образом первичная организация 
профсоюза филиала ТОО «КТЖ – Гру-
зовые перевозки» – «Карагандинское 
отделение ГП» решила поддержать своих 
работников и вынесла решение об ока-
зании благотворительной поддержки. 
На сегодняшний день в профком уже  
подано 173 заявления. 

По словам председателя НОДГП-4 Галы 
Ермекбаева, также профсоюзным коми-
тетом была оказана помощь СШ №56 
Железнодорожного района, где учатся 
ребята из многодетных и малообеспе-
ченных семей, в размере 50 тысяч тенге 
для приобретения канцелярских товаров.

– Помощь оказывается семьям, чей 
материальный достаток не позволяет 
купить все необходимое для школьника. 
Мы знаем, как сегодня  нелегко собрать 
детей в школу. Это поистине благое дело, 
ведь дети – наше будущее, – подчеркнул он. 

Как отметил Галы Ермекбаев, много-
детные и малообеспеченные семьи и 
матери-одиночки оповещены о выделе-
нии им помощи в рамках Коллективного 
договора.

Семей ЖТ бөлімшесінде салалық 
кәсіподақ ұйымының ұйытқы болуымен 
«Мектепке жол» акциясы қарқынды 
түрде өткізіліп жатыр. 

Осыған дейін желі бойындағы барлық 
теміржол мекемелерінен көпбалалы 

Биыл  жаңа оқу жылын бастаған маң-                                
ғыстаулық біраз оқушы теміржол мен кәсіподақ 
ұйымдарынан берілген су жаңа сөмкені ұстап 
мектепке барды. Білім күніне дайындықтың 
басты мәселесі шешілген ата-аналар да риза. 

    Бір үйден мектепте төрт бала оқитын отбасы-
лардан 94 балаға «Балаларды мектепке жинаймыз!» 
акциясы аясында «ҚТЖ» ҰҚ» АҚ атынан сыйлық 
сөмкелері таратылды. Сондай-ақ, теміржолшылар 
кәсіподағы тарапынан да аймақ бойынша бірінші 
сыныпқа баратын 94 бала осындай оқу құрал-жаб-
дықтарымен қамтылды. Одан басқа ұжымдық 
шартқа байланысты балаларды мектепке дайындау 
үшін ата-аналарға қаржылай қолдау көрсетілді. 
Бір ғана жүк тасымалы бөлімшесі бойынша 1053 
оқушыға 2 АЕК мөлшерінде көмек берілді. Оның 
1020-сы – бір отбасында үштен көп оқушы оқитын 
жанұялардың, 33-і – екіден көп бала тәрбиелеп 
отырған жалғызбасты аналардың балалары. 

–  Барлық бала бірдей, тең құқылы. Білім күнінде 
ешқайсысы мұңайып қалмауы тиіс. Әркімнің жағдайы 
әртүрлі. Біреудің әр балаға бірдей жаңа сөмке алып 
беруді немесе қажет құралдармен толық қамтуды 
қалтасы көтермеуі мүмкін. Сондай жағдайларды 
ескере келе мектеп жасында төрт бала және жалғыз- 
басты ана тәрбиелеп отырған бірінші сыныпқа 
баратын оқушыларды іріктеп алдық.  Кәсіподақ 
ұйымының атынан мұндай сыйлықты шалғайдағы 
станцияларға да беріп жібердік. Ақжігіт, Опорная, 
Сай-Өтес, Өзен, Шетпе, Болашақ, Бейнеу, Маңғыс- 
тау, Құрық порты станциялары мен №460, 463 
бекеттерде тұратын балалар қазір өз сыйлықтарын 
алып, мектепке барып жүр, – дейді Теміржолшылар 
кәсіподағының Маңғыстау өңірі бойынша өкілі, 
Маңғыстау қосалқы бөлімшесі кәсіподақ ұйымының 
төрағасы Әзірбай Тұрмағанбетов.   

Маңғыстау магистральдық желі бөлімшесі 
персоналды басқару бөлімінің басшысы Азат 
Төлегеновтің айтуынша, мекемеде 70 балаға оқу 
құралдары берілген.  

 Суретті түсірген автор

 

БІЛІМ  КҮНІНЕ  БАЗАРЛЫҚ

СОБЕРЕМ  ДЕТЕЙ   В ШКОЛУ 

НАДЕЖНЫЙ  ЩИТ
ОТ СOVID-19

За последнюю неделю в АО «НК 
«ҚТЖ» от сovid-19 вакцинировались 
1 400 сотрудников. Тем самым общее 
количество привитых работников 
компании превысило 83 тысячи.

Білім күні Бершүгір жол дистанциясы-
ның ұжымы 30 көп балалы теміржол-
шының балаларына сөмкелер мен оқу 
құралдарын таратты. 

Көпбалалы теміржолшыларға мектепке 
дайындық кезінде материалдық көмек 
көрсетуді мақсат тұтатын акция – бірнеше 
баланы оқытып отырған отбасыларға 
кәдімгідей көмек.

«Білім күні әр шаңырақта шағын мереке. 
Жаз бойы демалған балалар ауылдың 
сәнін келтіріп, мектепке барады. Жаңа 
өмір басталғандай. Осы бір атаулы күні 
теміржолшылардың бір отбасы екенін 
көрсетіп, әріптестерімізге қолдау, көмек 
жасаған қандай жақсы. Балаларымыз 
материалдық қажеттіліктен қиналмасын, 
мектепке жаңа құралдармен барып, 
білімге деген құлшынысы артсын деген 

тілегіміз бар. Білікті теміржолшы білімді 
баладан шығады. Оқушыларымыздың 
зейіні ашылсын», – деп тілек білдірді 
Бершүгір жол дистанциясының шебері 
Есенгелді Құдайберген. 

Бір жылдан аса пандемия салдарынан 
онлайн білім алған оқушылардың мектепке 
баруға құлшынысы жоғары. 

Суретті түсірген автор

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Жылдағы дәстүр бойынша жаңа оқу 
жылы қарсаңында  Шымкент жүк тасы-
малы мен магистральдық желі бөлімшесі 
бірлесіп, көпбалалы теміржолшылар-
дың балаларын мектепке дайындауға 
көмек қолын созды. 

Кәсіподақтың ұйытқы болуымен 
теміржолшылардың балаларына мектеп 
құрал-жабдықтары табыс етілді. Шымкент 
жүк тасымалы бойынша төрт және одан 
көп баласы бар 339 отбасына мектеп 
құралдары салынған рюкзак сыйға тарту 
етілді. Бұдан бөлек Шымкент жүк тасы-
малы бөлімшесі «Балаларды мектепке 
жинайық»  қайырымдылық акциясы 
аясында Білім күніне орай тағы да 190 
отбасының балаларын қажетті мектеп 
құралдарымен қамтамасыз етті.   

«Қазір бір дәптердің бағасы базарда 20-30 
теңге аралығында тұр. Бір баланың өзіне 
мектепке дайындауға шамамен 40-50 мың 
теңгедей ақша кетеді. Ал бір отбасында 4-5 
баласы барлар үшін бұл кәдімгідей ауыр сал-

Жан ПЕРДЕБЕК,
Шымкент

Павлодарский железнодорож-
ный вокзал считается одной из 
главных достопримечательностей 
региона. Внимание многих гостей 
приковывает башня с часами, 
которая два года назад прошла 
модернизацию. 

– Наш вокзал одним из пер-
вых в Казахстане перешел на 
самостоятельное содержание. 
До этого он входил в состав АО 
«НК «ҚТЖ». В 2006 году наци-
ональная компания передала 
его на баланс акимата Павло-
дарской области, в том числе 
железнодорожные вокзалы Аксу и 
Екибастуза. В 2008 году для того, 
чтобы вывести вокзал на само-
окупаемость, было образовано 
ТОО «Павлодарвокзалсервис», 
– рассказал руководитель ТОО 
«Павлодарвокзалсервис» Дастан 
Махметов. – В 2012 году вокзал 
вышел на безубыточную работу. 
На его содержание не тратятся 
государственные деньги, рекон-
струкция, коммунальные расхо-
ды, оплата труда осуществляются 
за счет финансово-хозяйственной 
деятельности самого вокзала. По 
нашему примеру в стране пошла 
тенденция передачи вокзалов с 
баланса ҚТЖ на баланс местных 
исполнительных органов, а они 
на местах образуют такие же 
предприятия, как у нас. Пав-
лодар послужил флагманом. 
Мы гордимся этим. Нашему же 
примеру последовали вокзалы 
Алматы, Шымкента и Талдыкор-
гана. Сейчас решается вопрос с 
Туркестанским.

Несмотря на молодой возраст, 
здание и прилежащая к нему тер-
ритория нуждается в ремонте, о 
котором местная власть говорит 

неоднократно, сейчас все рабо-
ты пока в планах. В прошлом 
году была решена многолетняя 
проблема с холодом в зимний 
период – модернизирована 
система отопления. 

– Зданию нужен новый фа-
сад, так как вокзал – это лицо 
города. Мы планируем с помо-
щью акимата сделать ремонт. 
Цветовая гамма будет немного 
изменена, но архитектурный 
облик сохранится, – говорит 
Дастан Махметов.

Привокзальная площадь к ТОО 
«Павлодарвокзалсервис» не отно-
сится, но просьбы о передаче ее 
в областной акимат уже направ-
лялись. Решению этого вопроса 
помешала пандемия, но он будет 
рассмотрен в ближайшее время. 
Тогда площадь разгрузится для 
горожан и гостей Павлодара, в 
том числе приведут в порядок 
работу таксистов.

И немного истории. В 1924 
году председатель Совнаркома 
СССР Владимир Ленин принял 
решение о строительстве ветки 
Славгород – Кулунда – Павло-
дар. Так был построен первый 
павлодарский вокзал, который 
впоследствии выполнял функ-
ции железнодорожной школы 
и Дома пионеров. В 1956 году 
возвели второй вокзал, про-
служивший до начала 80-х. В 
1977 году рядом с ним был вбит 
колышек нового комплекса. В 
ноябре 1981 года торжественно 
сдано здание нового вокзала, 
выполненного в стиле советского 
модернизма. Автор проекта – 
новосибирский архитектор 
Владимир Авксентюк. 
Фото Константина ШЕЛКОВА

МЕСТО  ВСТРЕЧ
В этом году самому молодому и 
современному  железнодорожному 
вокзалу города Павлодар исполняет-
ся 40 лет со дня открытия. В стране 
он одним  из первых перешел на 
самостоятельное содержание. 

Жанара ЖУСУПОВА,
Павлодар

Қызылорда жүк және магистральдық желі 
бөлімшесі де білім күніне орай сыйлық жасады.  
Теміржолшылардың бірінші сыныпқа баратын 
балалары түгел сыйлыққа мектеп оқу құралдары 
толтырылған сөмке алды.   

– Жаңа оқу жылы қарсаңында 12 балаға оқу 
құралдары толтырылған сөмкеден бөлек, мектеп 
формасы, спорттық аяқ киімдер, жалпы баланың 
мектепке қажетті заттарының басым бөлігін алып 
бердік, – дейді НЖС бөлімшесі кәсіподақ ұйымының 
төрайымы Ажар Ерманова.

Ал Қазалы станциясында №226 мектеп басшылығы-
ның арнайы өтінішіне орай әр түрлі әлеуметтік са-
наттағы 10 балаға көмек беріліпті. Игілікті шараны 
ұйымдастырған қазалылық байланысшылар мекемесі 
өз балаларымен қатар ол мектептің оқушыларына 
да көмек қолын созған.   

– «Қазкөліккәсіп» ҚБ басшылығының жаңа оқу жылы-
ның басталуына орай ұйымдастырған акцияға орай 
Қазалы белгі беру-байланыс дистанциясы теміржолшы-
ларының мектеп табалдырығын алғаш рет аттайтын 
38 баласымен қоса жоғарыдағы 10 балаға кәсіподақ 
ұйымы атынан мектептің оқу-құралдары толтырылған 
сөмке табысталды. Сонымен қатар ҚТЖ компаниясы 
атынан 2АЕК көлеміндегі қаражат әлеуметтік көмек 
алатын санаттағы отбасыларға берілді, – деді кәсіподақ 
ұйымының төрағасы Ерсайын Сұлтанов.

Суретті түсірген автор

және әлеуметтік тұрғыдан аз қамтылған 
отбасылар нақтыланып, арнайы тізім 
әзірленіп бекітілген болатын. Сәйкесінше 
кәсіподақ ұйымының өкілдері мектепке 
қажетті барлық заттарды, оқу-құралдарын 
түгендеп, санаулы күндер ішінде оқушы 
сөмкесін әзірлеп шықты. Бөлімше бой-
ынша 124 балақайға аталмыш сыйлық 
табыс етілді. Бір ғана ТЧЭ-24 мекемесінде 
36 бала осындай сыйлыққа ие болды. 

Ал, НЖС-6 бөлімшесі бойынша барлығы 
112 балақайға оқу құралдары салынған 
оқушы сөмкесі табыс етілді. Бұл шара-
лардың сыртында кәсіподақтың орталық 
кеңесі тарапынан жіберілген тағы 12 
оқушы рюкзагы Семей магистральдық 
желі бөлімшесінің көпбалалы қызмет-
керлеріне беріліпті.

Жергілікті салалық кәсіподақ ұйымының 
төрағасы Алик Досановтың айтуынша, 
биылғы жылы мектеп табалдырығын 
аттайтын балдырғандар үшін әзірленген 
сыйлық қомақты. Күнделікті сабаққа                                                                                         
қатысты құралдардың барлығы да 
қамтылған. Әрі жыл сайын 1-ші қыркүйек 
қарсаңында балаларын мектепке әзірлеп 
біршама шығынға бататын ата-аналар 
үшін бұл үлкен көмек болуда. 
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мақ. Осы мақсатта біз «Балаларды мектепке 
жинайық» атты қайырымдылық акциясы 
аясында 200-ге жуық отбасыны мектеп 
құралдарымен қамтамасыз еттік. Барлық 
баланың сапалы білім алуына, балалық 
шақтары бақытты болуына қоғам болып 
атсалысуымыз керек», – деді бөлімшенің 
қызметкерлермен жұмыс жасау бөлімінің 
басшысы Серік Тілеуімбетов. 

Суретті түсірген автор 

ИНФРАСТРУКТУРА


